
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

11. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 18.03.2024
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 36 4 1

Vedoucí odborů MMK 10 0 0 0

Občané, hosté 8

Jednání Zastupitelstva města Karviné, které se konalo dne 18.03.2024 od 15:00 hodin ve velkém sále OPF 
Karviná zahájil a řídil primátor města Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 35 členů zastupitelstva 
města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Požádal, aby si členové zastupitelstva a všichni přítomní ztlumili 
mobilní telefony. Členy ZM, kteří tak neučinili, aby se zaregistrovali prostřednictvím hlasovacího zařízení s 
tím, že pokud budou v průběhu jednání odcházet, aby se z něj odhlásili.
Sdělil, že ze zasedání ZM Karviné se omluvili: Ing. Miroslav Hajdušík, MBA, pan Stanislav Sobel, Bc. Šárka 
Žofčinová, pan Tomáš Pavlíček, neomluven pan Kamil Kuchejda. Byly určeny tyto sčitatelky: Bc. Petra 
Klapsiová, Tamara Hercigová, Jitka Korzonková, Romana Plecháčová a Ivana Legerová. Hlavní sčitatelkou 
určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 11. zasedání Zastupitelstva města Karviné pověřil paní Janu 
Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu ze zasedání ZM Karviné konaného dne 
29.01.2024, který byl ověřen bez připomínek. 
Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající připomněl, že se občané mohou vyjádřit 
ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování. 

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu z 11. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a 
následně po hlasování schváleni  Mgr. Aleš Hujík a Mgr. Natálie Műllerová.

Hlasování:

Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 239

Ing. J. Wolf - řekl, že v programu 11. zasedání ZM Karviné došlo k těmto úpravám:
Po jednání schůze RM dne 13.03.2024 bylo navrženo stažení bodu programu č. 15 – „Uzavření dodatků k 
budoucím smlouvám, souhlas s postoupením smluv“. O předloženém návrhu nechal hlasovat. Pro 
hlasovalo 35, proti 0, zdrželo se 0. Návrh byl schválen.
 
Ing. J. Wolf - zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky. Protože tomu 
tak nebylo, nechal program 11. ZM Karviné schválit.
 

Hlasování:

Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 240

V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnění, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
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poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý. p. R. Slíva - oznámil střet zájmu k bodu programu č. 5 
-„Návrh na poskytnutí dotací v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit pro 
rok 2024“.

1) Návrh finančního vypořádání statutárního města Karviné za rok 2023

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh finančního vypořádání statutárního města Karviné za rok 
2023" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 

 občanka města - požádala o vysvětlení, a to k bodu 374 - Ochrana přírody a krajiny, kde u 
veřejné zeleně byly navýšeny finanční prostředky na sekání, ořezy a kácení stromů. Dále zde byla uvedena akce 
- Vybudování koridoru mezi stromy na Masarykově náměstí. Protože tomu nerozuměla, požádala o vysvětlení, 
neboť částka Kč 1.300.000,00 se jí zdála dosti vysoká.
Ing. J. Maierová, MPA, vedoucí OKS - uvedla, že v loňském roce došlo k výměně starých stromů - akátů za 
nové. Firma, která stromy vykopala, zjistila, že pod povrchem dlažby se nachází prostor, který není pro 
současný kořenový systém nových stromů dostačující. Proto, aby stromy neuhynuly, musí být tento prostor 
zvětšen. To znamená, že celá alej vedle těchto stromů se musí propojit tak, aby nové stromy mohly růst a 
neuschly.

občanka města - protože na Masarykově náměstí jsou stromy po jedné i druhé straně, 
zeptala se, zda bude celé náměstí z důvodu propojení těchto stromů rozkopané.
Ing. J. Maierová, MPA, vedoucí OKS - sdělila, že se určitě nebude kopat celé náměstí. Bude kopáno pouze 
kolem těchto stromů tak, aby kořenový systém získal požadovaný prostor. Dodala, že uvedená cena je pouze 
orientační. Byla stanovena odhadem, protože přesné rozpočty nebyly dosud provedeny.

občanka města - uvedla, že si pamatuje, co pod dlažbou na Masarykově náměstí je. 
Zeptala se, zda to město nevědělo.
Ing. J. Maierová, MPA, vedoucí OKS - uvedla, žeměsto ví, co pod dlažbou je. Rekonstrukce náměstí proběhla 
před cca 20 lety. Zjistilo se to teprve až po odkrytí dlažby při výsadbě stromů. V žádných plánech nebylo 
zavedeno, že tzv. kapsy, které tam zůstaly, budou pro stávající nové stromy nedostačující. Proto je pro jejich 
záchranu potřeba novým stromům tento prostor rozšířit.

 občanka města - dotázala se, zda se tedy budou pouze rozšiřovat tyto kapsy.
Ing. J. Maierová, MPA, vedoucí OKS -  řekla, že to bude provedeno tak, aby se zvětšil prostor pro kořenový 
systém. Až bude příprava hotova, může se přijít na odbor podívat.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 241

Návrh byl schválen.

2) Zásady pro udělování ocenění a poskytování záštity statutárním městem Karviná 

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zásady pro udělování ocenění a poskytování záštity statutárním 
městem Karviná" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 242

Návrh byl schválen.

3) Dotace nad Kč 250.000,-- v sociální oblasti

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Dotace nad Kč 250.000,-- v sociální oblasti" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 243

Návrh byl schválen.

4) Dodatek č. 8 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace RKK

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Dodatek č. 8 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace RKK" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 244

Návrh byl schválen.

5) Návrh na poskytnutí dotací v rámci dotačního programu Podpora tělovýchovných a sportovních 
aktivit pro rok 2024

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na poskytnutí dotací v rámci dotačního programu 
Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit pro rok 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
p. J. Šafránek - vznesl dotaz týkající se spravedlnosti při rozdělování dotací. Dotázal se, zda Městský tenisový 
klub Karviná je v majetku města. Uvedl, že jako jediný z klubů obdržel dotaci v plné výši, kterou požadoval, na 
rozdíl od jiných klubů, které mají dotace krácené, někdy až na polovinu. V návrhu materiálu byly uvedeny i 
spolky, kterým nebyla navržena ke schválení ani 1/10 z požadované dotace. Protože v Komisi sportovní RM 
nemají žádného zástupce z opoziční strany, zajímalo ho, na základě čeho byly výše dotací navrhovány nebo 
případně kráceny.
Mgr. A. Bizoń - řekl, že se jedná o návrh Komise sportovní RM, která provedla rozdělení dotací na základě 
schválených pevně daných kritérií. Uvedl, že nejvyšší dotace jsou vždy poskytovány mládežnickým klubům. 
Upřesnil, že prioritou dotačního programu je podpora projektů zaměřených zejména na činnost sportovních 
klubů pro děti a mládež, dále se odvíjí podle velikosti jejich základny a účasti v mistrovských soutěžích. Dodal, 
že v tomto roce byly finanční prostředky oproti loňskému roku dokonce navýšeny.
Ing. J. Wolf - na dotaz týkající se vlastnictví Městského tenisového klubu Karviná, z.s. uvedl, že se jedná o 
spolek, který byl založený dávno. V době, kdy spolek neměl dostatek finančních prostředků, koupilo město 
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Karviná tenisové kurty na Kovoně s tím, že bylo dohodnuto, že v Karviné bude pouze jeden mládežnický 
tenisový klub. Dodal, že se nejedná o klub města, ale spolku, který byl za tímto účelem založen.
p. J. Šafránek - řekl, že se dotázal proto, že požadovaná dotace pro  JUNIOR TENIS KARVINÁ, SPOLEK 
byla ve výši Kč 170.400,-- s tím, že ke schválení byla navržena dotace ve výši Kč 70.000,--. Zajímalo ho, zda to 
opravdu odráží členskou základnu, protože oba kluby jsou mládežnické.
Mgr. A. Bizoń - řekl, že výše dotací vychází pouze z kritérií, která byla pro tyto účely schválena. Dále se odvíjí 
od toho, o jaké soutěže se jedná. Kritérií, která jsou posuzována, je ale daleko více.

 občan města - uvedl, že předpokládaný celkový objem peněžních prostředků vyčleněných v 
rozpočtu města pro tento dotační program byl ve výši Kč 6.700.000,--. O rozdělování dotací rozhodovala 
Komise sportovní RM na základě zaslaných žádostí, kterých bylo  přijato 52, a to na základě schválených 
kritérií vyhlášenými v podmínkách uvedeného dotačního programu. V této souvislosti vyslovil požadavek s tím, 
že chtěl přesně znát tato kritéria.
Ing. J. Wolf -  sdělil, že uvedená kritéria jsou veřejně dostupná. Doporučil přizvání pana Davida na příští 
jednání Komise sportovní RM, a to za účelem vysvětlení kritérií týkajících se rozdělování dotací v rámci 
dotačního programu „Podpora tělovýchovných a sportovních aktivit“.
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 245

Návrh byl schválen.

6) Pojmenování nově vzniklé ulice v městské části Karviná-Staré Město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Pojmenování nově vzniklé ulice v městské části Karviná-Staré 
Město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 246

Návrh byl schválen.

7) Schválení akčního plánu pro ovzduší v rámci projektu i-AIRP's Identifikace znečištění ovzduší na 
česko-polském pohraničí

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Schválení akčního plánu pro ovzduší v rámci projektu i-AIRP's 
Identifikace znečištění ovzduší na česko-polském pohraničí" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 35

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 247

Návrh byl schválen.
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8) Záměr realizovat projekt OKO na pohraničí

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr realizovat projekt OKO na pohraničí" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 248

Návrh byl schválen.

9) Záměr realizovat projekt Polsko-české fórum spolupráce

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr realizovat projekt Polsko-české fórum spolupráce" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 249

Návrh byl schválen.

10) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkové organizace SSK zřízené SMK za rok 2023

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku 
evidovaného na účtech 021 - stavby a 031 - pozemky u příspěvkové organizace SSK zřízené SMK za rok 2023" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 250

Návrh byl schválen.

11) Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku evidovaného na účtech 021 – stavby a 
031 – pozemky u příspěvkových organizací zřízených SMK za rok 2023

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Informativní zpráva o změnách svěřeného nemovitého majetku 
evidovaného na účtech 021 - stavby a 031 - pozemky u příspěvkových organizací zřízených SMK za rok 2023" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 251

Návrh byl schválen.

12) Dodatek č. 1 k Darovací smlouvě – Moravskoslezský kraj

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Dodatek č. 1 k Darovací smlouvě – Moravskoslezský kraj" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
p. J. Šafránek - předložil dotaz, zda město neuvažuje v rámci realizace projektu „Dětské dopravní hřiště a 
rekreačně - sportovní areál v Karviné-Ráji“ o výstavbě parkovacího domu na pozemcích, které jsou situovány v 
blízkosti areálu bývalé ZŠ Nejedlého na ulici Březová a Víta Nejedlého. Uvedl, že účelem daru 
Moravskoslezského kraje bylo mimo jiné využití uvedených pozemků pro výstavbu, tedy rozšíření parkovacích 
míst. V této souvislosti přednesl požadavek, zda by se návrhem na vybudování parkovacího domu nezabývala 
také Komise dopravy RM.

Ing. J. Wolf - uvedl, že Odbor majetkový může uvedený podnět předat k diskuzi na Komisi dopravní RM.
Protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 252

Návrh byl schválen.

13) Nabytí pozemků - Moravskoslezský kraj

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Nabytí pozemků - Moravskoslezský kraj" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 253

Návrh byl schválen.

14) Uzavření dodatků k budoucím darovacím smlouvám - Lokalita RD Nad Vagónkou

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Uzavření dodatků k budoucím darovacím smlouvám - Lokalita 
RD Nad Vagónkou" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 36

Proti: 0
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Zdrželo se: 0 usnesení č. 254

Návrh byl schválen.

15) Nové interpelace členů ZM

 
 Na 11. zasedání ZM Karviné nebyly předneseny žádné nové interpelace členů ZM.
 

16) Různé - MMK

 
V rámci bodu "Různé MMK" se nikdo do diskuze nepřihlásil.
 

17) Různé - Občané

občan města - reagoval na odpovědi, které obdržel z MMK na své dotazy nebo náměty 
přednesené na některých z předcházejících zasedání ZM. Protože na řadu z nich obdržel neuspokojivé 
odpovědi, znovu se k některým vrátil. Jelikož může kdykoliv dojít k nějakému válečnému konfliktu, zeptal se, 
jak jsou obyvatelé města Karviné pro tento případ připraveni nebo proškoleni. Dodal, že bychom tuto informaci 
neměli podceňovat, ale brát ji vážně. Z historie uvedl, že všechny války vznikly pod nějakou záminkou. V této 
souvislosti poukázal na to, že v současné době probíhá velké vojenské cvičení na hranici s Ruskem. Dodal, že 
někdy stačí pouze malá záminka, která může vyvolat velký válečný konflikt. 
Dále hovořil o provedeném rozboru vzorku dešťové vody, která obsahovala nebezpečné radioaktivní kovy. 
Řekl, že tato problematika úzce souvisí s dnes již projednaným bodem programu č. 7 "Schválení akčního plánu 
pro ovzduší v rámci projektu Identifikace znečištění ovzduší na česko-polském pohraničí". Protože v Karviné a 
okolních městech už těžký průmysl skoro neexistuje, položil otázku, odkud se zde tyto těžké kovy berou. Z 
různých studií, převážně zahraničních, získal informace, odkud se těžké kovy dostávají nejen do ovzduší, ale i 
vody nebo půdy.  
Připomněl, že na minulém ZM přednesl několik dotazů týkajících se instalace a provozování vysílačů 4G a 5G 
sítí ve městě Karviná, na které dostal neuspokojivé odpovědi. Skoro na všechny dotazy mu bylo odpovězeno 
slovem ne, není nebo o tom město Karviná neví. Pod těmito odpověďmi byl podepsaný náměstek primátora pan 
Kolek s tím, že předpokládal, že tyto odpovědi nevypracoval, ale pouze dopis podepsal. Domníval se, že město 
i zastupitelstvo by přece měli vědět, že na jeho území nebo pozemcích nějaká firma instaluje tyto sítě. Na dotaz, 
jaké zaujalo město stanovisko k tomu, že stát neseznámil lidi se zdravotními riziky 5G sítě a nechal je 
v nevědomosti, nedostal žádnou odpověď. Protože se tyto sítě, které představují velké zdravotní riziko, ve 
městě instalují, vznesl tento dotaz opětovně. Dále ho zajímalo, proč se zde něco instaluje, když o tom nikdo z 
města nic neví.
Ing. J. Wolf - řekl, že na dotaz bude odpovězeno písemně.
 

občan města - další dotaz vznesl k rozpočtovému určení daní. Hovořil o rozpočtu města, který 
byl schválený na rok 2024 s tím, že ocenil, že město hospodaří s vyrovnaným rozpočtem a není zadluženo. 
Ocenil také to, že se město neustále zvelebuje, jsou opravována školská zařízení, staví se nová parkoviště, 
provádějí se rekonstrukce nebo výstavba nových sportovní zařízení, sportoviště apod. Poukázal na to, jak mají 
dnes děti speciálně vybavené třídy nebo učebny. V této souvislosti sdělil, že na webových stránkách 
ministerstva školství zjistil, že naše děti nejsou na tom inteligenčně moc dobře. Z uvedené studie např. 
vyplynulo, že 54 % dětí textu, který čtou, nerozumí. Z toho je tedy patrné, jak naše školství upadá. Položil si 
proto otázku, co uděláme pro to, aby budoucí generace byla na lepší inteligenční úrovni, než je tomu nyní. 
Poukázal také na snižující se počet obyvatel ve městě Karviná. Z uvedených statistik na internetu vyplynulo, že 
se počet obyvatel města neustále snižuje. K 01.01.1977 měla Karviná cca 81.000 obyvatel a k 01.01.2024 pouze 
49.480 obyvatel. Pokud to tak půjde dále, za 5-7 let se z našeho města stane vesnice a mladou generace tu 
neudržíme. Odborně vzdělaní lidé a mladá generace již nyní odcházejí do velkých měst, a to především za prací, 
které je zde nedostatek. Řada velkých  podniků se postupně zavírá nebo svou výrobu snižují. 
p. V. Kolek - reagoval na vystoupení   tím, že ho těšilo, že se o dění ve městě zajímá. Vysvětlil, že 
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rozhodování zastupitelstva a jiných orgánů města není o přáních, ale o zákoně. K 4G a 5G sítím uvedl, že o 
jejich parametrech hovoří zákon. Zastupitelstvo města je samospráva, která nemůže zákon porušovat. Něco 
jiného uvádí telekomunikační zákon, na základě kterého může firma i bez souhlasu města své sítě rozšiřovat 
nebo ve městech instalovat. 

 občan města - dodal, že i kdyby vzal tuto informaci na vědomí, instalace těchto sítí se bude 
dotýkat zdraví nás všech. Proto bychom se nad tím měli alespoň zamyslet.
 

  občanka města - provedla prezentaci pod názvem - Zeleň Karviná 2023. Nejdříve citovala 
několik informací týkajících se platné legislativy. Žádost o vydání povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo 
les se podává na základě ustanovení § 8 odst. 1 zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny a vyhlášky 
č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich kácení. Orgán ochrany přírody pak upozorňuje, že v 
rozhodnutí o povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les může v souladu s ustanovením § 9 odst. 1 a odst. 2 
zákona uložit přiměřenou náhradní výsadbu ke kompenzaci ekologické újmy způsobené pokácením dřeviny. 
Účastníci řízení jsou oprávněni navrhovat důkazy a činit návrhy po celou dobu řízení až do vydání rozhodnutí 
ve věci a dále mají právo vyjádřit v řízení své stanovisko. V této souvislosti Český svaz včelařů, z.s., základní 
organizace Karviná využil práva účastnit se řízení. Na základě jejich podané žádosti obdrželi sdělení o 
písemném zasílání všech informací o zamýšlených zásazích a zahajovaných správních řízeních, při nichž 
mohou být dotčeny zájmy přírody a krajiny dle uvedeného zákona. Speciální stavební úřad podal informaci o 
zahajovaném společném územním a stavebním řízení na uvedený záměr, který se dotýká dřevin situovaných na 
pozemcích záměru a rovněž v bezprostředním okolí. Pro tento stavební záměr vydali příslušné dotčené orgány 
souhlasná závazná stanoviska. Dále sdělila, proč se o to včelaři zajímají nebo pročchtějí do řízení zasahovat. 
Vysvětlila, že hlavním posláním Českého svazu včelařů je péče o zachování a rozvoj populací včely medonosné 
a dalších opylovatelů rostlin a ochrana životního prostředí, přírody a krajiny v ČR. Tato péče vyžaduje 
systematickou a organizovanou činnost včelařů ke zkvalitňování chovu včel a jeho ochrany před narůstajícími 
negativními civilizačními vlivy. Zajištění opylení kulturních rostlin i přírodních rostlinných společenství je 
hlavním přínosem včelařství a činnosti Českého svazu včelařů pro společnost a přírodu ČR. Uvedla, že v roce 
2023 bylo podáno 86 žádostí na kácení. Z toho bylo 611 ks stromů (listnatých 541 a jehličnatých 70). U 22 ks 
stromů nebylo kácení povoleno. Firmy, jako např. Správa silnic a dálnic nebo České dráhy, mají výjimku ze 
zákona. Hlášení podléhají stromy, pokud jejich obvod kmene měřený ve výšce 130 cm nad zemí přesahuje 80 
cm a zapojený porost - více než 40 m2. Jedná se o soubor dřevin, v němž se nadzemní části dřevin jednoho 
patra vzájemně dotýkají, prorůstají nebo překrývají, s výjimkou dřevin tvořících stromořadí.  Považuje se za ně 
liniové uspořádání nejméně deseti stromů s pravidelnými rozestupy, a to nejen jako doprovod komunikací nebo 
vodních toků, ale i veškeré další liniové soustavy - polní cesty, pěšiny apod. Chybí-li v některém úseku souvislé 
řady některý strom, je i tento úsek považován za stromořadí. Za stromořadí se nepovažují liniové keřové porosty 
(živé ploty), i když jsou vysazeny ze dřevin, které mohou být i stromového vzrůstu, stromy rostoucí v ovocných 
sadech, školkách a plantážích dřevin. Dále prezentovala tabulku týkající se uskutečněné náhradní výsadky za 
jednotlivé druhy pokácených stromů. Z tabulky vyplynulo, že náhradní výsadba nebyla adekvátní. Náhradní 
výsadba by měla být dle možnosti ve stejné skladbě druhů, jaké byly pokáceny. Výsadba na pozemcích, na 
kterých bylo kácení prováděno, je mnohdy znemožněna přítomností inženýrských sítí. Dále podala informaci, 
že jmelí je poloparazit. Nechá se sice zásobovat od hostitelské dřeviny vodou a v ní obsaženými minerálními 
látkami. Ovšem jeho zelené listy fotosyntézou vytvářejí cukry a jiné organické látky. Posledních zhruba 50 let se 
začalo šířit i v obydlených oblastech. Z lesů se dostalo na stromy v parcích vlivem ptactva, které se jmelím živí. 
Dnes je spíše invazivním druhem. Ptáci ho rozšiřují z keříků, ze jmelí ptáci konzumují jen tu bílou bobuli a 
jedovatá semínka, která jsou uvnitř, nechají. Z bobulí je vymačkají, přitom se jim semínka přilepí na okraj 
zobáku. Zobák otřou o okolní nejbližší větve v korunách stromu. To, co jim na zobáku částečně ulpí, je lepivý 
viscin. Když viscin uschne, tak je z něj stříbrnošedý povlak, který na větvích připomíná trus ptáků. Jeden pták 
zkonzumuje až čtyřicet bobulí. Pokud na jeden strom přiletí celé hejno ptáků, dokážou celý strom naočkovat 
obrovským množstvím jmelí během pár hodin. Dále uvedla, co se děje poté, když se jedovaté semínko přilepí 
na větev stromu. Viscin je kvalitní lepidlo, které po zaschnutí nejde od větvičky odlepit, jedině s kůrou. Když 
zaprší, viscin znovu změkne a semínko z horní strany větve sjede na spodní stranu, kde se teprve přichytí a kde 
lépe získá vodu. Pokud semínko vyklíčí a kůrou proroste, tak postupně zaschne a odpadne. Zůstává tam klíček, 
který vytvoří kořínek. Kořínek se přichytí a vroste na cévní svazky ve dřevě větviček a bere rostlině vodu i 
živiny. Další rok vyroste malý semenáček, který má jeden centimetr a dva lístky. Každý rok přiroste jediný 
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článek, který je zakončen dvěma vstřícně postavenými podlouhlými kožovitými listy. Potom tam může růst i 
několik desítek let. Položila si otázku, proč ptactvo v poslední době roznáší jmelí v takové míře. Jednak je to 
proto, že industrializovaná krajina je však velice chudá. Když tady ptáci na jaře přiletí, nemají do čeho zobnout, 
zbude jim jen jmelí. Dneska nám chybí kolem cest v remízkách a mezích třešně, jabloně, trnky, šípky, kaliny, 
tedy rostliny, které by jim dávaly všestrannou potravu. Ptáci v městských oblastech nemají klid, protože kočky, 
psi, lidé, doprava, a navíc špatný vzduch. Proto ptáci roznášejí jmelí do vyšších korun stromů a do chráněných 
oblastí, tam mají klid. Ke zlepšení stavu by mohlo dojít výsadbou ovocných stromů a keřů, tedy zasadit 
například třešeň, ptačí zob, jeřabinu, ořech, kalinu aj., ponechat „nekultivované“ trávníky.
Na závěr sdělila, že se k odstraňování jmelí v Karviné ještě vrátí později, pokud bude mít přístup k nějakým 
podkladům. Dodala, že o přírodu se dnes mladá generace moc nezajímá. Měla za to, že tento základ by měli 
získat ve školách a rodinách.
Ing. J. Wolf - sdělil, že město Karviná podepsalo s OPF memorandum týkající se likvidace jmelí do budoucna, 
tedy z dlouhodobého hlediska.
 

 občan města - přestavil prezentaci pod názvem - SanačnípráceLesoparkDubina ze 
dne 12.03.2024, pod ulicíNadDubinou, která v současné době probíhá na lípách. Na snímcích byly zachyceny 
pokácené kmeny stromů, které naznačovaly, že stromy byly zevnitř zdravé. Uvedl, že se dříve jednalo o plochu, 
která byla zalesněná, po vykácení neboli provedených sanačních pracích, vznikla planina. Dále poukázal na 
skácené stromy na zahradě mateřské školy. Uvedl, že "Lípa" je český národní strom od roku 1848 a měla 
představovat národní symbol vůči útlaku, symbolizuje ochranu, pomoc a lásku. Položil si otázku: Proč je v 
našem regionu tolik jmelí? Jaký má vliv na organismus? Dále hovořil o tom, jaké má účinky. Jsou to tyto: 
imunomodulační – vliv na imunitní systém,  antihypertenzní – vliv na srdce a cévy,  antioxidační – chrání 
buňky,  cytotoxické – zabíjí škodlivé buňky, protinádorové, protizánětlivé, antidiabetické, protimikrobiální a 
sedativní. Dále poukázal na prezentaci různých studií a odborných článků zabývajících se vlivem jmelí na živý 
organismus, které je možné vyhledat na různých internetových adresách. Ze studií vyplyvá, že stejně jako na 
člověka působí účinky jmelí i na stromy. Jmelí není parazit, ale poloparazit, tudíž má rovněž symbiotický 
účinek na svého hostitele, tedy pomáhá detoxikovat strom a má na něho protinádorový účinek. Svými kořeny 
čerpá od hostitelských stromů vodu s rozpuštěnými minerálními látkami, ze kterých si fotosyntézou vytváří 
vlastní asimiláty. Hostitele nijak výrazně nepoškozuje, naopak jim poskytuje látky, které stromy chrání před 
některými živočišnými a houbovými škůdci. Rostoucí jmelí ale poškozuje strukturu dřeva, takže takovéto větve 
již nelze použít k dalšímu zpracování. Na závěr prezentace provedl shrnutí s tím, že z výše uvedených faktů lze 
vyvodit následující: Jmelí se vyskytuje a bude vyskytovat v oblastech znečištěného ovzduší, tudíž bude 
stromům pomáhat a čistit jejich mízu a bude mít pro ně ozdravný efekt. Když si vezmeme, že strom má místo 
krve a lymfy mízu, tak máme odpověď na to, proč kmeny pokácených stromů jsou zcela zdravé. Jmelí jim 
pomáhá přežít v našich podmínkách. Dále uvedl, co jsme jako občané města ztratili a co získali. Ochudili jsme 
se o nevyčíslitelné množství kyslíku. Ztratili jsme nekonečné množství stínu v době globálního oteplování. 
Narušili koloběh přírody zvířatům. Otevřeli náruč větru a vichřicím. Ubrali množství potravy pro hmyz a další 
zvířata. Ochudili včely a následně sami sebe o snůšku medu, zejména lipového a ochudili se o krásné výhledy. 
Získali dřevo, ale je otázkou, zda z něho běžný občan v paneláku bude nějak profitovat. Získali peníze z dotací 
Norských fondů. Na závěr svého vystoupení požádal o zastavení likvidace zdravých stromů a zneužívání sanace 
ve prospěch likvidace. Řekl, že osobně neřeší ořezy suchých větví, nebo kácení napadených a nemocných 
stromů, které nějakým způsobem ohrožují bezpečnost. Šlo mu především o kácení zdravých stromů, kterému by 
mělo město zabránit.
Ing. J. Wolf - řekl, že není odborníkem na zeleň. Spíš řešil připomínky, že město likvidaci jmelí v Karviné 
neprovádí, čímž se dále na stromech rozšiřuje. Na základě toho nechalo město na jeho likvidaci vypracovat 
odborný projekt. Odborná veřejnost měla rovněž posoudit, co je vlastně správné. Zda tedy jmelí likvidovat nebo 
nelikvidovat. Firma, která v současné době likvidaci jmelí provádí, vzešla z veřejné soutěže. Projekt je 
financován z Norských fondů.

  občan města - řekl, že pouze prezentoval to, co zachytil nebo viděl při kácení 
stromů v Dubině a v areálu mateřské školy. Tedy to, že se v těchto případech jednalo o zcela zdravé kmeny u 
pokácených stromů. Obecně by nemělo platit, že strom, na kterém je ve velké míře jmelí, bude pokácen. Dodal, 
že tyto stromy zde mají určitý krajinný obraz a plní určitou funkci.
Ing. Z. Gajdacz, ředitel TS Karviná, a.s. - uvedl, že projekt je daleko rozsáhlejší, než bylo prezentováno. Jeho 
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název je "Zachování nebo obnovení čistící schopnosti stromů po odstranění parazitujícího jmelí". V podstatě jde 
o zredukování velkého množství jmelí na stromech v Karviné. Projekt zpracovala cizí firma, nikoliv město. 
Přestože je realizován od listopadu 2023, až nyní se řeší pokácení jednoho zdravého stromu. Zhruba 1000 větví 
již bylo ořezáno a 150 stromů navrženo ke kácení, protože jejich zdravotní stav nebyl dobrý. V konečném 
důsledku se ukázalo, že těchto stromů, které budou pokáceny, bude 170. Posouzení bylo provedeno za 
technického dozoru investora a přítomnosti městského zahradníka. Nepopíral to, že se kmen dole jeví ještě jako 
čistý a teče z něho míza. Je ale potřeba vzít v úvahu fakt, že větve stromu byly obalené jmelím a zhruba za 2-3 
roky  by při větším větru mohly napáchat škodu. V tomto případě bychom zde řešili trestní odpovědnost. 
Netvrdil, že se nemůže stát, že v tak obrovském množství dojde projektantem ke špatnému označení stromu. 
Případně, že část stromu, který bude pokácen, se bude jevit jako zdravý. Dodal, že na problematiku likvidace 
jmelí slyšel minimálně dva názory. Ten druhý názor nehovořil o tom, že se jedná o symbiotické soužití, ale o 
tom, že takto napadený strom stejně po letech padne. Čím bude strom slabší, bude mít i slabší větve, bude hrozit 
nebezpečí a možná trestní odpovědnost. V současné době jsou řešeny veřejné plochy s tím, že do soukromí není 
zasahováno. Byl přesvědčen, že se jmelím bude nutné nějakým způsobem ještě pracovat. Do budoucna je 
navázána spolupráce s OPF. Pokud se dojde k závěru, že jmelí je symbiotická záležitost a dá se využívat např. v 
lékařství, neviděl v tom žádný problém. Dnes je situace taková, že stromy napadené jmelím jsou po  celé 
republice. Paradoxem je, že jmelí napadá úplně všechny stromy. Dodal, že podobný zásah má za sebou cca před 
dvěma lety město Bohumín. Město Karviná se zapojilo do společného projektu s městem Český Těšín.

  občan města - řekl, že ve své prezentaci zapomněl uvést, že strom, o kterém hovořil, 
měl stáří cca 15-16 let. Je pravdou, že každoročně jmelí na stromě přibývá. Nepamatoval si však, že by z něho 
nějaká větev napadená jmelím spadla. Pro ukázku nafotil pouze tento jeden strom s tím, že určitě takto 
pokácených stromů bylo více. Pokud strom napadený jmelím ohrožuje někoho na zdraví, neměl s tím problém, 
že bude pokácen nebo ořezán. Na zastupitelstvo přišel se svou prezentací proto, aby se začalo s touto informací 
nějakým způsobem pracovat. 
Ing. Z. Gajdacz, ředitel TS Karviná, a.s. - uvedl, že každý strom, který má být pokácen, se neustále prověřuje. 
Není to tak, že někdo na městě rozhodne, že to bude právě tento strom. Připustil, že hlavně lípy jsou 
chráněny. Uvedl konkrétní příklad, který se stal v letošním roce. Na ul. Dvořákova spadla velká větev obalena 
jmelím s tím, že se nejednalo o lípu. Bylo štěstí, že nespadla na člověka, ani na auto nebo jinou věc, kterou by 
poškodila. Strom je již pokácený, protože byl součástí tohoto projektu. Dodal, že je třeba si uvědomit dvě 
rozdílné věci. Jednou z nich je krajinný ráz a druhou je vnitřní město, pohyb obyvatel a ochrana jejich majetků.
 

 občanka města - vyjádřila se ještě jednou k likvidaci jmelí na stromech, a to v souvislosti 
s tím, že v současné době probíhá konkrétně na lípách. Domnívala se, že u některých napadených líp jmelím by 
stačilo provést pouze ořezy větví a ne hned stromy kácet. Pokud by se ořez větví prováděl každoročně 
pravidelně, řada líp by se dala tímto způsobem zachránit, protože tento strom velmi rychle regeneruje. Mělo by 
se v likvidaci jmelí postupovat systematicky, tedy brát jednu alej po druhé. Nemělo by se čekat na to, až město 
dostane dotaci z nějakých fondů a pak kácet lípy nebo i ostatní stromy ve velkém. Požádala, aby se u zeleně 
v rozpočtu města objevila pravidelná položka – likvidace jmelí, u které bude uvedena částka na to vyčleněná 
pro každý rok.
 

 občan města – vystoupil k problematice týkající se rychlé automobilové dopravy ve městě, 
kterou provozují převážně mladí řidiči projíždějící  některými úseky ve městě velkou rychlostí. Uvedl, že se tito 
řidiči schází u myčky za OD Tesco, odkud skoro každý den, především ve večerních nebo nočních hodinách, 
vyjíždějí po tř. 17. listopadu směrem na Ostravu a v opačném směru zpět. Druhá trasa vede po tř. Osvobození, a 
to od OD Prior po Úřad práce Karviná. Uvedl, že se jedná o upravená auta, která jsou tzv. vytuněná. V této 
souvislosti přednesl návrh, zda by nebylo vhodné na těchto úsecích naistalovat radary na měření rychlosti. 
Přestože o tom Policie ČR ví, nic proti tomu nedělá, neřeší ani technický stav těchto vozidel.
Ing. J. Wolf - požádal ředitele MP Karviná, aby o této záležitosti informoval vedoucího dopravního 
inspektorátu npor. Mgr. Sekaninu. Doporučil, aby byl přizván na příští zasedání ZM dne 13.05.2024 s tím, že 

 může přijít a tento dotaz může vedoucímu dopravního inspektorátu osobně položit. Dodal, že rychle 
jezdí vozidla také na jiných komunikacích, a to na ul. Polská, Borovského, Fučíkova, apod. Uvedl, že měření 
rychlosti na hlavních komunikacích nebo tazích je v kompetenci Policie ČR, nikoliv MP Karviná. Je pouze 
otázkou, zda to budou schopni v daném rozsahu realizovat. Dodal, že předložený námět může projednat také 
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Komise dopravní RM.
 

 občan města - vyjádřil se k vystoupením svých předřečníků. Hovořil o požadavku na instalaci 
radarů ve městě, které by měřily rychlost projíždějících vozidel, a to převážně na hlavních tazích. Domníval se, 
že rychlost projíždějících automobilů by měly zachytit také kamery, které byly ve městě naistalovány. Hovořil o 
instalaci 4G a 5G sítí v Karviné s tím, že na všechny dotazy, které byly předloženy na minulém zasedání ZM, 
bylo odpovězeno buď ne, nebo město o tom nic nevědělo. Nakonec dnes bylo panem náměstkem sděleno, že to 
řeší zákon. Dále se vyjádřil k problematice kácení napadených stromů jmelím. Dodal, že byly doby, kdy 
docházelo ke kácení i zdravých stromů na základě nějaké či něčí iniciativy, nebo jen proto, že někomu strom 
překážel. Poukázal také na to, že v Dolní Lutyni má zájem jihokorejská firma investovat 200 miliard do 
výstavby nového velkého závodu gigafactory na výrobu autobaterií pro elektromobily. Proti výstavbě již občané 
této obce sepisují petici. Plánují vyhlásit referendum s tím, že hlasování by mělo proběhnout v červnu, kdy 
budou probíhat volby do krajského zastupitelstva. Dodal, že vždy se najdou lidé, kteří budou pro a jiní proti této 
výstavbě. Jedná se o velkou investici, která se bez podpory státu neobejde s tím, že ne vždy je stát dobrým 
partnerem. Domníval se, že i město Karviná by potřebovalo získat velkého investora, který by přinesl lidem 
práci a kraji prosperitu, ale bohužel k tomu nemáme vhodné pozemky nebo připravenou průmyslovou zónu, jak 
je tomu např. v okolích státech (Polsku, Maďarsku). Na Novém Poli některé firmy snižují nebo pozastavují 
výrobu. V této souvislosti poukázal na objekty, budovy a haly uzavřených dolů na území města, které zejí 
prázdnotou, chátrají a z některých jsou pouze rujny nebo torza. Měl za to, že za každou uzavřenou šachtou měla 
být vytvořena takováto zóna. Domníval se, že obce by měly tlačit na majitele, aby byly tyto chátrající stavby 
odstraněny a plochy připraveny pro jejich další možné využití.

Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 11. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil. Řekl, že na dalším zasedání Zastupitelstva města Karviné se zastupitele sejdou v pondělí 
13.05.2024 v 15:00 hodin ve velkém sále OPF Karviná.
 
Přílohy k zápisu: 
Příloha č. 1 - Program 11. zasedání ZM Karviné konaného dne 18.03.2024
Příloha č. 2 - Usnesení 11. zasedání ZM Karviné konaného dne 18.03.2024
Příloha č. 3 - Hlasování 11. zasedání ZM Karviné konaného dne 18.03.2024

 
  
Ing. Jan Wolf, v. r. 
..................................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
    
Ověřovaté zápisu:
 
Mgr. Aleš Hujík, v. r. 
..................................
 Mgr. Aleš Hujík
.
 
 Mgr. Natálie Műllerová, v.r.
...................................
 Mgr. Natálie Műllerová
 
 
Zapsala: Jana Nekardová, v. r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 22.03.2024
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